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Der blev afviklet 

ordinært skolebestyrelsesmøde tirsdag den 31. oktober 2023, kl. 17:00 – 19:00, skolens administration 

 

Deltagere 

 

Forældrerepræsentanter 

- Anka Sonne (forperson) 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

- Peter Vomb   

- Ela Nowicka 

- Alice Marie Andersen 

 

 

Elevrepræsentanter 

- Silas Jenne Strand, 8A  - Jonas Lyng Bojesen, 8A

 

Medarbejderrepræsentanter 

- Anna Raasø Lautrup-Larsen - Lena Stærke 

 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Linette Sanchez (leder af gruppe 2), referent

 

Fraværende: Alice (1. suppleant Kristoffer Seegelke deltager i stedet), Lena, Jonas, Linette (Pernille var referent 

i Linettes fravær) 

 
 

-  

Punkt & 
tid 

Emne 
Hvad handler punktet om, til orien-
tering (O), drøftelse (D) eller be-
slutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. deadline. 

Formidling 

1 1700 Godkendelse af dagsorden , 
herunder velkomst til og præ-
sentation af nyt medlem i be-
styrelsen (B) 
 

Godkendt.  

2 1705 Meddelelser (O)  
- Fra forperson 
- Fra øvrige medlem-

mer, særligt eleverne 
- Fra ledelsen 

 

Anka  
Henviser til at have fremsendt artikel fra Zetland vedr. skole-
hjem-samarbejdet.  
Der er trådt nye skemaer i kraft. Det er skolens plan at ske-
maerne ændres fire gange om året.  
Fagene ændres, dagenes længde det samme. Det kan udfor-
dre os som forældre. Det kan bringes op, når vi under punkt 4 
skal drøfte, hvilket tema, vi skal vælge for årets tislyn. 
 
Elevrådet 
Vi har haft årshjulet oppe poå sidste møde, rollefordleing det 
samme.  
 
PRI 
Perrnille orienterede om situationen, hvor Pernille skal være 
fungerende skoleldeder på Svartingedal i foreløbig novem-
ber/dec. 
 
Projektmidler UVM – styrke fritidspædagogikken, mere in-
formation vil følge i november/december.  
 

 

3 1715 Budgetopfølgning oktober(O) 
 

Anka kommenterer, er særligt glad for, at det syner af, at 
vikarudgiften ikke skønnes at blive så høj, som forventet. 
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Bilag 3.1 Budgetopfølgning 
primo oktober 
Bilag 3.2 Budgetramme primo 
oktober 
 

Anka er blevet orienteret om, at den  mindre vikarudgift bla. 
handler om, at det faste personale er trådt til og takker perso-
nalet for deres indsats.  
 
Pernille orienterede om, at man fra skolens side d.d. forventer 
at gå ud af 2023 med et underskud på kr. -700.00,-, hvilket er 
klart bedre end forventet ved vedtagelsen af budget 2023.  
 
 

4 1720 Tema, årets tilsyn (O/D/B) 
- Mål 
- Forslag, behov 

Bilag 4.1 Om tilsyn, hæfte fra 
Skole & Forældre 

Anka fortalte om tilsynet, hvad det handler om, hvad skolebe-
styrelsens opgave er.  
 
Skolebstyrelsen har de sidste to år haft tilsyn i forhold til 
elevtrivslen, henholdsvis undervisningsdifferentiering.  
 
Anka ridser sine forslag til tilsynstema op:  

- Skemalægning, hvorfor eksempelvis 4 perioder? 
- SFOen: Hvorfor er tilslutningen fra særligt 3. klasse 

ikke så høj? Der kunne udarbejdes en tilfredsheds-
undersøgelse blnadt forældrene 0. – 3. klasse for at 
afdække, hvordan forældrene oplever SFO-
tilbuddet.  

- Princip for brugen af IT med fokus på brugen af mo-
biltelefoner 

 
Ønske: Vi ønsker, at tilsynet i skoleåret 2023/2024 kommer 
til at handle om SFOen. Der skal udarbejdes en tilfredsheds-
undersøgelse blandt forældrne 0. – 3. klasse: Hvordan vi gør 
tilbuddet bedre, hvad skal der til og hvorfor fravælger særligt 
3. klasse tilbuddet? 

 
Beslutning: Ledelsen kommer med bud på , hvordan tilsynet 
kan tiltettelægges, dette bud forelægges og vedtages på 
kommende møde.  

 

 

5 1735 Klubtilbud, HRS – se punkt 8, 
mødet den 14. aug.  
 
Bilag 5.1 Referat skolebestyrel-
sesmøde, punkt 8 
 

Anka orienterede bestyrelsen om, at der ikke som ellers aftalt 
på tidligere møde, er fulgt op fra Ankas side. Anka begrundede 
hvorfor: Det handler bl.a. om, at der politisk ikke er blevet 
prioriteret ressourcer til klub, hvorfor det for Anka ikke giver 
mening at gå videre med projektet.  
 
SB beslutter ikke at gå videre med arbejdet med at etablere et 
klubtilbud i skoleregi.  

 

6 1740 Revidering af princip vedr. 
underretning… 

- Baggrund for revide-
ring af nuværende 
princip (O) 

- Forslag til revideret 
princip (D/B) 

 
Bilag 6.1 Forslag revideret 
princip 
 

Dialog om, hvorfor man har et princip om underretning af 
hjemmet.. Ditto spørgsmål til forslaget.   

 

Personalet har udtrykt ønske om, at beslutning udsættes til 
kommende møde, hvorfor revideret princip først besluttes 
på kommende skolebestyrelsesmøde. 

 

Udsættelse af punktet besluttet.  

 

7 1755 Udvikling af skolehjem-
samarbejdet (O/D) 

- Baggrund (O) 
- Oplevelse af sh-

samarbejdet, ønsker i 
forhold til styrket sh-
samarbejde (oplæg, 
gruppearbejde, op-
samling) 

- Næste skridt 
 
Bilag 7.1 10 veje til god skole-
udvikling… 

Pernille orienterede om baggrund for, hvorfor der ønskes 
dialog omkring det gode skolehjemsamarbejde. Det handler 
om, at man fra kommunens side ønske at styrke skolehjem-
samarbejdet. Derfor har der været tidligere været afviklet 
oplæg for skolebestyrelserne v. forperson m.fl., hvor forsker 
fremlagde sin viden om skolehjemsamarbejdet. Ud fra dette 
har skolebestyrelserne fået opgaven at arbejde med det gode 
skolehjemsamarbejde. Derfor skal skolebestyrelsen i dag 
forholde sig til, hvordan bestyrelsen ser samarbejdet samt 
ønsker til det fremtidige.  
 
Bestyrelsen drøftede i grupper, hvad der kendetegner skole-
hjemsamarbejdet på HRS: 
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Bilag 7.2 Fælles Folkeskole 
Bornholm idékatalog… 
Bilag 7.3 Skema, gruppearbejde 

 

 
Det centrale i drøftelserne: 

- Det fungerer med de fælles forældremøder, hvor 
man starter fælles og herefter går ud til hver klasse 

- Forårets forældremøde – evt. kombinere med noget 
socialt, så flere forældre møder frem 

- Forældremøder – hvordan skaber vi bedre balance 
mellem forældrene, når vi mødes? Det opleves, at 
der er en risiko for, at forældrene ønsker noget for-
skelligt, hvilket gør at nogen melder sig ud, fordi an-
dre har for høje ambitioner i forhold til samarbejdet. 
Ønske om at der lægges en fælles linje blandt foræl-
drene i klassen, så flest mulige forældre ønsker at 
være med – og kan overskue det.  

- Rart at møde lærerne til forældremøderne, så vi har 
set hinanden. 

- Det fungerer med sh-samtalerne, hvor eleven er i 
centrum 

- SH-samtalerne: Gerne overstået på få dage, så også 
forældre med eftermiddagsarbejde kan nå at møde 
frem; stort ønske om fleksibilitet, så man kan få en 
tid på tidspunkt, hvor det er muligt for forældrene at 
ønske tid (sen eftermiddag/aften) 

- Det kan være en stressfaktor, at der er så skarp tid 
på sh-samtale-tiden. Kan der gives mulighed for at 
booke en dobbelttid, lærerne kan ønske / forældrene 
det samme (udgangspunktet 20 minutter som kan 
fraviges) 

- Vi kan godt lide nyhedsbrevene med information 
- Forældrene må gerne lære ikke at svare på fællesbe-

skederne 
- Der er hurtig svarrate, når man henvender sig til le-

delsen 
- Den mdt kommunikation – vi kan nogle gange glem-

me, at personalet ikke har fri, når vi kontakter dem 
lige efter endt time 

- Fungerer med nyhedsbreve fra klasserne og ledelsen 
Ønske om mere tillid til ledelsen og personalet, vi 
behøver ikke meldinger om småting 

- Kontakt om andre ting: Ved opkald skal det kun væ-
re, når det er vigtigt 

- Når der svares på beskeder – husk kun at have sam-
me tema i samme besked 

- Opmærksomhed på beskeder via Aula: Obs på sprog; 
det skrevne sprog kan misforstås. 

- Kan der arrangeres pasning for børnene, mens der er 
forældremøde (så flere møder frem)? 

- Hvis besked på Aula handler om, at der har været 
problemer – så gerne som supplement et telefonop-
kald, også fordi det skrevne sprog kan misforstås.  

 
Der aftales flg.: 
Da bestyrelsen ønsker mere tid til at drøfte videre, kommer 
punktet på igen på et førstkommende, muligt møde. Der af-
sættes 1 time til yderligere dialog og drøftelse af, hvad det 
gode sh-samarbejde er og kalder på. 
 
Bestyrelsens forældre vælger en uge frem mode næste besty-
relsesmøde, hvor der tælles op, hvor mange og hvilke typer af 
meddelelser, der kommer ind via Aula i perioden frem til næ-
ste skolebestyrelsemøde. Resultatet fra hver forældre sendes 
til Pernille inden næste skolebestyrelsesmøde.  
 

8 1840 Møderække 23/24 (D/B): Evt. 
revidering af denne 

- Stillingtagen til nuvæ-

Møderækken fastholdes. Pernille indkalder alle medlemmer 
af bestyrelsen, incl. suppleanterne.  

 



 

Side 4 af 5 
 

rende forslag (D/B) 

Bilag 8.1 Nuværende møde-
række 
 

9 1850 Evt. (O) Ønske fra Peter om at blive orienteret om regeringens forslag 
om et nyt folkeskoleudspil på et bestyrelsesmøde. 
 
Peter informerede om, at der den 14. nov. 2023 afvikles Midt-
vejs valgmøde ved Danske Handicaporganisationer i Åkirke-
byhallen kl. 18:30, alle er velkomne.  
 
Der blev fremsat ønske om, at der på førstkommende mulige 
møde kommer punkt på, som handler om skolens beslutning 
om at køre med 4 skemaperioder på et skoleår.  
 

 

10  Til kommende møde(-r) (B) 
 

Elevernes fremmøde, 3. kvartal 2023 
4 skemaperioder 
Orientering om folkeskoleudspil ved Regeringen 

Årets tilsyn, beslutning 

Midvinterfesten 2024: Planlægning, herunder 
opgavefordeling, kommunikation m.v. 

Evt. høring, ferieplan 24/25 

Skolehjemsamarbejdet - fortsat 

Vedtagelse HRS’ budget 2024 
Udviklingsplanen, 1. Udkast til ny plan 

 

 

11 1855 Godkendelse af referat   

Pernille den 31. Oktober 2023 
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Mødet slut kl.  

 

Elev Jonas Lyng Bojesen 

 

Elev Silas Jenne Strand 

Forældrerepræsentant Alice Marie Andersen  

Forældrerepræsentant Anka Sonne 

Forældrerepræsentant Dennis Daugaard  

Forældrerepræsentant Ela Nowicka 

Forældrerepræsentant Kim Pedersen  

Forældrerepræsentant Peter Vomb 

 

Forældrerepræsentant Susanne Ager Höy 

 

Medarbejderrepræsentant Lena Stærke 

 

Medarbejderrepræsentant Anna Raasø Lautrup-Larsen 

 


